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OT 2/22 Open talarstol 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 12.12.2022  
Ingen. 

 

GK 2/22 Godkjenningssak 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 12.12.2022  
Innkalling: Godkjent 

Saksliste: Godkjent 

Protokoll frå møte 05.12.22: Godkjent 

 

OS 2/22 Orienteringssak 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 12.12.2022  
Kommunedirektøren legg ved ein link til veiledar for habilitet her: 

https://www.regjeringen.no/globalassets/upload/krd/vedlegg/komm/veiledere/habilitet_i
_kommuner_og_fylkeskommuner.pdf 

Kommunedirektøren minna om at ein må melde frå på førehand slik at administrasjonen kan avklare 
enventuelle tvilsspørsmål før møte og ein får moglegheit til å kalle inn vara. 

 

ME 30/22 Kontaktutvalsmøte i revidert Bømlopakke 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 12.12.2022  
Ingen merknad 

https://www.regjeringen.no/globalassets/upload/krd/vedlegg/komm/veiledere/habilitet_i_kommuner_og_fylkeskommuner.pdf
https://www.regjeringen.no/globalassets/upload/krd/vedlegg/komm/veiledere/habilitet_i_kommuner_og_fylkeskommuner.pdf


 

 

 

PS 96/22 Busetjing av flyktningar i 2023 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:  
1. Bømlo kommune skal busetje inntil 100 flyktningar i 2023. 
2. Dersom det nasjonale behovet aukar og det er tenestemessig forsvarleg, kan Bømlo kommune 

busetje ytterlegare 40 flyktningar.  
3. Kommunestyret bed kommunedirektøren tilpasse tenestetilbodet innanfor dei økonomiske 

rammene kommunen rår over på flyktningfeltet.  

Saksprotokoll i Kommunestyret - 12.12.2022  
 

Vedtak: 

Kommunestyret gjorde samrøystes vedtak i samsvar med kommunedirektøren sitt framlegg. 

 

PS 97/22 Endring av selskapsavtale i Karmsund Havn IKS - 
Luftfart 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:  
1.Kommunestyret godkjenner to tilføyingar i selskapsavtalen til Karmsund Havn IKS: 

Ny tilføying etter siste setning i § 3 – Formål: 

«Selskapet kan ha eierskap direkte eller indirekte i selskap som er operatør for Haugesund 
lufthavn Karmøy, og tilhørende eiendommer». 

Ny tilføying etter siste setning i § 25 – Endring av selskapsavtalen; 

«Deltakerkommunene har forpliktet seg til å implementere en ny eierstruktur for Karmsund 
Lufthavn Invest AS/Lufthavndrift AS innen 01.01.2025, som ivaretar formålet i Havne- og 
farvannsloven og alt hva dette innebærer».  

2.Kommunestyret godkjenner premissane for at Karmsund Havn IKS kan følgje opp sine 
aksjonærforpliktingar i Lufthavndrift AS via dotterselskapet Karmsund Lufthavn Invest AS. 

_Kommunedirekt%C3%B8ren_sitt_framlegg_til_vedtak:


 

 

Kommunen forpliktar seg til å kompensere Karmsund Havn IKS for eit eventuelt økonomisk tap i 
ein vidare eksponering i Lufthavndrift AS med inntil kommunens eigarandel (7,69% ) av 5 
million kroner. Kommunestyret bevilger inntil 384.500 kroner frå kommunestyrets 
disposisjonsfond.  

3.Vedtaka ovanfor forutset at dei andre deltakarkommunane gjer tilsvarande forpliktingar i høve til 
sin eigarandel i Karmsund Havn IKS.  

4.Kommunens representant i representantskapet (Havnerådet) i Karmsund Havn IKS får fullmakt til 
å stemme for ei investeringsramme på inntil 5 million kroner av selskapets frie eigenkapital, til 
investering i luftfart (Lufthavndrift AS via Karmsund Lufthavn Invest AS).  

 

Saksprotokoll i Formannskapet - 24.11.2022  
 

Bror til Torunn Laurhammer (AP) set i styret i Karmsund Vest IKS og ho bed formannskapet vurdere sin 
habilitet. Ho forlet sete. Formannskapet var samrøystes i at ho var inhabil jfr. fvl. § 6. 

 

Innstilling: 

Formannskapet innstiller samrøystes overfor kommunestyret i samsvar med kommunedirektøren sitt 
framlegg. 
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Torunn Laurhammer (AP) stilte spørsmål om sin habilitet. Bror hennar er styreleiar i Karmsund Hamn 
IKS - Lufthamn. Ho forlot sete. 

Inge Reidar Kallevåg (H) silte spørsmål om sin habilitet. Han er med i råd for Karmsund Hamn. Han forlot 
sete. 

Kommunestyret var samrøystes i at begge to var innhabile jfr. fvl. § 6. 

  

Vedtak: 

Kommunestyret gjorde samrøystes vedtak i samsvar med kommunedirektøren sitt framlegg. 

 



 

 

PS 98/22 Årsavgift for feiing og tilsyn 2023 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:  
Årsavgift for feiing og tilsyn i bygningar med fyringsanlegg for 2023 vert sett til kr. 531,- inkl. mva pr. år. 
(kr. 424,75 ekskl. mva.) Dette er ei auke frå 512,- pr. år. 

Saksprotokoll i Formannskapet - 24.11.2022  
 

Innstilling: 

Formannskapet innstiller samrøystes overfor kommunestyret i samsvar med kommunedirektøren sitt 
framlegg. 
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Ove Halleraker (UAVH) stilte spørsmål om sin habilitet. Han er brannsjef og overordna til saksbehandlar 
i saka. Han forlot sete. 

Kommunestyret var samrøystes i at han var inhabil jfr. koml. § 11 - 10. 

  

Vedtak: 

Kommunestyret gjorde samrøystes vedtak i samsvar med kommunedirektøren sitt framlegg. 

 

 

PS 99/22 Årsavgift slam 2023 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:  
  



 

 

Tømming av slamtank Årsgebyr 2022 u 
/mva. 

Framlegg 2023 u/mva. Framlegg 2023 inkl. 
mva  

Tømming kvart 2.år 
(hustankvolum 0-4m3 

700 750 937,50 

Tømming kvart 4. 
år(hytte),tankvolum     0-
4m3 

380 375 468,75 

Tømming kvart år, 
tankvolum 0-4m3 

1400 1450 1812,50 

Felles, delt tank, 
tømming kvart 2. år 

450 500 625,00 

Felles, delt tank, 
tømming kvart 4.år 

225 220 275,00 

Felles, delt tank, 
tømming kvart år 

1025 1075 1343,75 

Slamtank 4,1-
9,5m3,tømming kvart 
2.år 

800 850 1062,50 

Slamtank 9,6-
16,5m3,tømming kvart 2. 
år 

1850 1900 2375,00 

Slamtank  > 16,5 m per 
m3 per tømming 

360 370 462,50 

SIM kan fastsetja 
gebyret ved andre typar 
tankar og tømmingar. 
Naudtømming vert 
fakturert direkte frå SIM 

      

  

Hus har normal tømmefrekvens kvart andre år, og hytte kvart fjerde år. I tillegg til normal 
tømmefrekvens kan det for enkelte slamavskiljarar vera naudsynt med oftare tømming. SIM tilbyr difor 
tømming kvart år for desse slamavskiljarane. 
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Inge Reidar Kallevåg (H) er styremedlem SIM og bed formannskapet vurder sin habilitet. Han forlot sete. 
Formannskapet var samrøystes i at han var inhabil jfr. fv. § 6. 

 

Innstilling: 

Formannskapet innstiller samrøystes overfor kommunestyret i samsvar med kommunedirektøren sitt 
framlegg. 

 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 12.12.2022  
 

Inge Reidar Kallevåg (H) stilte spørsmål om sin habilitet. Han er styremedlem i SIM. Han forlot sete. 
Kommunestyret var samrøystes i at han var inhabil jfr. fvl. § 6.  

  

Vedtak: 

Kommunestyret gjorde samrøystes vedtak i samsvar med kommunedirektøren sitt framlegg. 

 

PS 100/22 Årsavgift renovasjon 2023 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:  
Årsavgift for renovasjon vert fastsett slik for 2023: 

  2022 u/mva 2023 u/mva 2023 inkl. /mva 

Bioavfall 140 l 425 430 537,50 

Glaas og metall l, 
tømming kvar 8. veke 

169 174 217,5 



 

 

Glas og metall 660 l, 
tømming kvar  8. veke 

500 500 625 

Papiravfall 140 l, 
tømming kvar 4. veke 

205 210 262,50 

Papiravfall 240 l. 
tømming kvar 4. veke 

335 340 425 

Papiravfall 660  l 
tømming kvar 4.veke 

940 950 1187,50 

Restavfall 140  l, tømming 
kvar 2.veke 

550 570 712,50 

Restavfall 240 l, tømming 
2.veke 

935 970 1212,50 

Restavfall 370l, tømming 
kvar 2.veke 

1420 1470 1837,50 

Restavfall 660 l, tømming 
ikvar 2.veke 

2600 2700 3375 

Sekker øyer 1100 1200 1500 

Abonnementsgebyr hus 1020 1030 1287,50 

Abonnementsgebyr 
hytter 

1150 1160 1450 

SIM kan fastsetja gebyret 
ved andre 
renovasjonsordningar. 
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Inge Reidar Kallevåg (H) er styremedlem SIM og bed formannskapet vurder sin habilitet. Han forlot sete. 
Formannskapet var samrøystes i at han var inhabil jfr. fv. § 6. 

 

Innstilling: 



 

 

Formannskapet innstiller samrøystes overfor kommunestyret i samsvar med kommunedirektøren sitt 
framlegg. 
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Inge Reidar Kallevåg (H) stilte spørsmål om sin habilitet. Han er styremedlem i SIM. Han forlot sete. 
Kommunestyret var samrøystes i at han var inhabil jfr. fvl. § 6.  

  

Vedtak: 

Kommunestyret gjorde samrøystes vedtak i samsvar med kommunedirektøren sitt framlegg. 

 

 

PS 101/22 Gebyr vatn og avlaup 2023 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:  
1.Gebyrregulativ for vatn og avlaup vert vedtatt med verknad frå 01.01.2023. 

  
2.Maksimumsbeløp for uforholdsmessig høge kostnader ved pålegg om tilkopling til offentleg 

vatn/avlaup, jamfør plan- og bygningslova §27-2 vert fastsett uendra på kr.200.000,- inkl. mva. 
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Innstilling: 

Formannskapet innstiller samrøystes overfor kommunestyret i samsvar med kommunedirektøren sitt 
framlegg. 
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_Kommunedirekt%C3%B8ren_sitt_framlegg_til_vedtak:


 

 

Aslaug Skimmeland (H), Trygve Søvold (FRP) og Åsmund Håvik (H) silte spørsmål om sin habilitet. Dei 
forlot sete. Kommunestyret var samrøystes i at dei var inhabile jfr. fvl. § 6. 

  

Vedtak: 

Kommunestyret gjorde samrøystes vedtak i samsvar med kommunedirektøren sitt framlegg. 

 

PS 102/22 Gebyr for tekniske tenester 2023 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:  
Framlagt revidert gebyr vert vedteke med verknad frå 01.01.2023. 
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Innstilling: 

Formannskapet innstiller samrøystes overfor kommunestyret i samsvar med kommunedirektøren sitt 
framlegg. 
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Vedtak: 

Kommunestyret gjorde samrøystes vedtak i samsvar med kommunedirektøren sitt framlegg. 

 

PS 103/22 Årsbudsjett 2023, Økonomiplan 2023 - 2026 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:  



 

 

1.Kommunestyret vedtek årsbudsjett 2023 og økonomiplan for åra 2024 – 2026 slik det ligg 
føre/med desse endringane: 

2.Kommunestyret vedtek i samsvar med innstilling frå kontrollutvalet følgjande budsjettramme for 
kontroll og tilsyn i kommunen: kr 1 278 000.  

  

3.Inntekts -og formuesskatt for 2023 vert utlikna etter dei satsane som Stortinget bestemmer.  
  

4.Kommunestyret vedtek følgjande eigedomsskattevedtak:  
  

a.I medhald av eigedomsskattelova §§ 2 og 3 bokstav a) skal følgjande utskrivingsalternativ 
for eigedomsskatt nyttast for skatteåret 2023: Eigedomsskatt på faste eigedomar i heile 
kommunen.  
  

b.Kommunar som til og med år 2018 skreiv ut skatt på kategorien verk og bruk, kan frå 2019 
til og med 2024 vedta å skriva ut skatt på eit særskild fastsett grunnlag. Grunnlaget er 
differansen mellom ny takst for objekta frå 2019 og skattegrunnlaget i 2018: 
 
Det vert skrive ut skatt på det særskilde skattegrunnlaget som skal vere lik  to 
sjuandedel av differansen mellom eigedomsskattegrunnlaget i 2018 og 2019, I 2023. 
(overgangsregel til eigedomsskattelova §§ 3 og 4 første ledd første pkt). 

  

c.Skattesatsen vert sett til 3,2 ‰ av takstverdet for bustader og fritidseigedomar. 
Skattesatsen vert sett til 3,4 ‰ av takstverdet for næringseigedom og ubebygd 
grunneigedom. 
Skattesatsen på det særskilde grunnlaget vert sett til 3,7‰  

d.I medhald av eigedomsskattelova § 7a og b gir kommunestyret fritak for eigedomsskatt 
for 2023 til eigedomar tilhøyrande stiftingar eller institusjonar som tek sikte på å gagne 
ein kommune, eit fylke eller Staten og eigedomar av historisk verde. Dei eigedommane 
som etter eigedomsskattelova § 7 har fått fritak i tidlegare år får fritak for 
eigedomsskatt i 2023. 
  

e.Ved utskriving av skatt på bustadeigedommar nyttar kommunen skatteetaten sitt 
formuesgrunnlag for dei bustader kor dette er berekna (eigedomsskattelova 8 C-1) 

  

f.Det vert innført nye takstar som følgje av almen taksering gjennomført i 2022 med 
verknad frå 2023 på alle eigedommar som ikkje er omfatta av skatteetaten sitt 
formuesgrunnlag.  

  

g.Ved utskriving av eigedomsskatt nyttar kommunen tidlegare vedtekne skattevedtekter. 
  



 

 

h.Eigedomsskatten skal betalast i 4 terminar. 
  

5.Kommunestyret vedtek å ta opp inntil kr 20 000 000 i startlån til vidare utlån. Lånet er innarbeida 
i investeringsbudsjettet for 2023. Kommunedirektøren  får fullmakt til å ta opp lånet i 
Husbanken. 
  

6.Kommunestyret vedtek å ta opp inntil kr 44 692 000  i lån til investeringar i bygg, anlegg og utstyr 
Jfr. Kommunelova §14-15. Lånet inngår i kommunen si samla låneportefølje.   

  

Lånegjelda skal nedbetalast med minimumsavdrag, jfr kommunelova § 14-18. 

Kommunedirektøren får fullmakt til å ta opp lån, jfr. kommunen sitt finansreglementet.  

Kommunestyret vedtek at låneporteføljen til kommunen, og alle lån i porteføljen kan 
refinansierast i budsjettåret. 

Kommunedirektøren står fritt til å betale budsjetterte avdrag på dei lån han finn 
føremålstenleg, uavhengig av opphavleg vedtak. 

7.Kommunedirektøren  får fullmakt til å fordele lønnsreserven I samsvar med resultatet av 
lønnsforhandlingane for 2023.   
  
Kommunedirektør får fullmakt til å endra driftsbudsjettet mellom rammeområda der 
endringane er av budsjett-teknisk og ikkje-prinsipiell karakter.  

Kommunedirektøren får fullmakt til å fordele avsette ikkje fordelte utgifter til flyktningeføremål 
på aktuelle tenesteområde.  

  

8.Kommunestyret vedtek kommunalt tilskot med kr 1 327 000 til Bømlo kulturhus KF. 
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Kommunedirektøren bad om å få inn eit ekstrapunkt i sitt framlegg slik:  

Kommunestyret vedtek å ta opp trekkrett/kassakreditt i Sparebanken1 SR-bank med ei ramme på inntil 
50 mill. kr. Rådmannen får fullmakt til å disponere trekkretten. 

Ekstrapunktet frå kommunedirektøren vart samrøystes vedteke. 

Morten Helland (KRF) la fram eit endringsframlegg slik: 



 

 

•    Sikra vidareføring av vedteken skulebruksplan frå juni 2022. 
•    Vidareføring av sjukeheimsplassar på Langevåg i budsjett for 2023. 
•    Vidareføring av fritidskort.  
I ei tid der mange heima opplever stor prisauke, renteheving og auka straumkostnadar vil tiltak som 
sikrar at born og unge kan delta i fritidsaktivitetar vera ekstra viktige. Vi vil vidareføra dette for 
budsjettet i 2023. 
•    Tilskotet til landskapsrydding er eit målretta tiltak som har gitt konkret auke i aktivitet i viktige delar 
av landbruket, og bidrag for å ivareta kulturlandskap på Bømlo. Med nedskjeringar på midlar til 
landbrukskontor vurderer vi dette som svært viktig å vidareføra. 

•    Bømlo KrF ønskjer å føra samtalar med andre parti for å søkja å finna fram til budsjettforslag som 
kan gje breiare fleirtal i år. 
Oppstilling av justeringar i budsjett (i heile 1000kr): 
      

Styrke budsjett    Inndekning 
Vidareføra fritidskortet                       750       
Vidareføra tilskot til landskapsrydding                        200       
Vidareføra Foldrøy skule                    2 000       
Vidareføra Hillestveit ungdomskule                    1 000       
Behalde sjukeheimsplassar på Langevåg                    3 000       
                     
Auke skatt til inntekt og formue, 1,02% i høve framlagt budsjett                       7 000  
Sum                                 6 950                   7 000  

 

Torunn Laurhammer (AP) lar fram eit endringsframlegg slik: 

Kommunestyret vil at skulestrukturen ikkje skal endrast jmf. Vedtak i skulestruktursaka. Dei auka 
kostnadane dette medfører i 2023 skal hentast inn ved å auka eigedomsskatten tilsvarande (dvs. 4 
mill.). 

Framlegget frå Morten Helland (KRF) vart med to røyster ikkje vedteke. (Morten Helland (KRF) og Birgit 
S. Esperø (KRF)) 

Framlegget frå Torunn Laurhammer (AP) vart med røyster ikkje vedteke. (Torunn Laurhammer (AP) og 
Sverre H. Sørensen (AP)) 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart mot to røyster vedteke. (Morten Helland (KRF) og Birgit S. 
Esperø (KRF)) 

  

Uttale frå Eldrerådet – 21.11.2022  til kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett 2023. 
Årsbudsjett og økonomiplan er eit av kommunen sine viktigaste arbeidsdokument.  
Slik er og kommuneplanane: Samfunnsplan, HSO-plan, Arealplan og ikkje minst i denne samanhengen 
nyleg vedteken Skulebruksplan. Planane skal vera administrasjon og politikarane sitt styringsverktøy og 
i tillegg informasjon til innbyggjarane som syner kva veg det offentlige skal styra. Dette er viktige planar 
som det er nedlagt mykje arbeid og pengar i å laga. 



 

 

Arbeidet med budsjett og økonomiplan starta våren 2022. ELD etterlyste allereie i møtet 20.01.22 om å 
få vara med i noko av denne prosessen (ELD refererte til budsjett 2022, også den gongen utan 
involvering). Blei lova det for budsjettåret 2023. Derfor kom budsjettforslaget om at ramma for HSO 
skulle reduserast med 7,2 mill, og at det måtte strukturelle endringar til for å oppnå dette “som 
julekvelden på kjerringa”. 
ELD saknar ein involveringsprosess, og ikkje slik det har vore no. Det har ikkje vore opna for  tidleg 
involvering i framlagt budsjett. Samstundes ligg ein HSO plan ute på høyring med høyringsfrist i februar, 
som inneheld desse strukturelle endringane. Endringar som administrasjonen ynskjer vedtatt no før 
høyring? Me saknar samarbeid og samhandling også i budsjett arbeidet. ELD er eit rådgjevande 
folkevalt organ, med tru på samarbeid på alle plan.  
Me vil bu og engasjera oss i ein kommune der aldersdiskriminering og eldrestigmatisering er eit 
framandord. Korleis skal me få til å påverka, når me ikkje blir invitert inn når store strukturelle 
endringar blir planlagde og føreslegne? 
ELD opplever diverre at framlegg til budsjett ikkje stettar overskrifta: Lokalsentra – der kvardagen skal 
gå opp. Jfr. Kommuneplan Samfunn. No er budsjettet framlagt med store strukturelle endringar både 
innan Helse og Skule. Mesteparten av innsparinga skal takast ute i bygdene Jfr. Forslag om nedlegging 
av Foldrøy skule og flytting av ungdomstrinnet ved Hillestveit skule. Når det no på ny blir diskutert 
nedlegging av skule, undrast ELD om det er juridisk gjennomførbart i budsjett samanheng? Jfr. nyleg 
vedteken Skulebruksplan i Bømlo kommune.  
Bygdeutvikling, næringslivs-utbygging og dugnad opplever ikkje å bli tatt på alvor. Bygdene er i opprør, 
noko som uroar ELD. 
ELD kan ikkje rå til og støtta forslaget om å samorganisera heimetenestene til Bømlo Omsorgstun med 
Bømlo Heimetenester. ELD ser heller ikkje innsparingspotensiale her utan å få veta korleis ein er komen 
fram til innsparingstala. ELD veit heller ikkje kva som ligg i begrepet «Omsorg pluss». Det står at tilbodet 
skal videre utviklast? Korleis kan ein då anslå innsparinga? Må det bygningsmessige endringar til ved 
Omsorgstunet før Omsorg Pluss kan realiserast? Dersom ja, kva er investeringa i sum?   
ELD kan heller ikkje støtta overføring av 12 sjukeheimplassar til sjukeheimen på Bremnes (BBH). Slik det 
kjem fram i budsjettforslaget, trur mange at det er ledige institusjonsplassar på Omsorgstunet. Det er 
det ikkje pr. i dag. Til og med korttidsplassen er nytta som fast plass. Det er ikkje lenge sidan 
ventelistene til sjukeheimsplass var lange og kommunen opna for 4 plasser i ein periode. Dei er tatt 
vekk no pga. ingen ventelister, men ein liknande situasjon kan koma kva tid som helst.  

Iflg. Fagfolk er måten Bømlo Omsorgstun blir drifta på den ideelle: Inne og ute tenester utfyller 
kvarandre i eit nært samarbeid. Mat og måltider blir førebudd og laga på ein framifrå måte og 
bebuarane får delta i enkle oppgåver. Aktiviteter blir planlagt i lag til gode for alle. Alle tilsette drar 
nytte av kvarandre og samarbeider i tenestene. Dette gir nøgde brukarar. 
Fornøgde pårørande bidrar aktiv. Ikkje berre med besøk til “sine”, men og til dei andre bebuarane slik 
at også dei får gode stunder. Uvurderleg for mange som ikkje har pårørande i nærleiken. Jfr. Uttale frå 
regjeringa:” Pårørende er en viktig ressurs både for sine næraste og for helse- og 
omsorgstjenesten”.  Pårørandeomsorga må anerkjennast, dei er eit supplement til helse og 
omsorgstenestene. Det blir vanskeleg å få til med lang avstand til Helsehuset. 
Omsorgstunet har eit nærmiljø som bidreg med mange gode oppgåver på Omsorgstunet. Sett i lys av 
«Leva heile livet» og den nye reforma som kjem i 2023 «Bo trygt hjemme», er den måten å drifta på 
som i dag er på Bømlo Omsorgtun, med inne og ute tenester, omsorgsbustadar og institusjonsplasser 
noko mange kommuner misunner oss. 
Bømlo Omsorgstun har eit godt arbeidsmiljø. Dei tilsette trivest, noko som gjer at brukarane og trivst. 
ELD veit at eit godt arbeidsmiljø aukar produktiviteten, trivselen og motivasjonen for arbeidet og har 
innverknad på sjukefråværet. 



 

 

Å flytta brukarar frå institusjonen BOT  til BBH er lite helsefremjande, og har allereie skapt mykje uro. 
Påstanden i slike prosesser er ofte at dei som har fast plass i institusjon er så helsemessig svekka, at 
flytting er av liten betydning for den enkelte. Dette vil ELD på det sterkaste tilbakevisa. Forskning syner 
vel at dette ikkje er sanninga, sjølv med langt komen demens kan flytting vera vanskeleg. 
Pårørande er i opprør og svært engstelege. Næraste pårørande er som oftast og ein aldrande som er 
vant med å gå på besøk dagleg, ved ei flytting ser dei inga moglegheit for å koma seg til Bømlo Helsehus 
utan å vera avhengig av andre. Kollektivtilbodet er svært avgrensa, og gangavstand til Helsehuset frå 
bussen blir for strevsam. 
I denne innsparinga ligg det og mange andre element som blir for omfattande å koma inn på. ELD som 
er eit rådgjevande organ, kan ikkje på dette tidspunkt rå til dei strukturelle  endringane som budsjettet 
omtalar. 
  

Innstilling: 

Formannskapet innstiller (mot to røyster) overfor kommunestyret i samsvar med kommunedirektøren 
sitt framlegg slik: 

1. Kommunestyret vedtek årsbudsjett 2023 og økonomiplan for åra 2024 – 2026 slik det ligg føre/med 
desse endringane: 

2. Kommunestyret vedtek i samsvar med innstilling frå kontrollutvalet følgjande budsjettramme for 
kontroll og tilsyn i kommunen: kr 1 278 000. 

3. Inntekts -og formuesskatt for 2023 vert utlikna etter dei satsane som Stortinget bestemmer. 

4. Kommunestyret vedtek følgjande eigedomsskattevedtak: 

a. I medhald av eigedomsskattelova §§ 2 og 3 bokstav a) skal følgjande utskrivingsalternativ for 
eigedomsskatt nyttast for skatteåret 2023: Eigedomsskatt på faste eigedomar i heile kommunen. 

b. Kommunar som til og med år 2018 skreiv ut skatt på kategorien verk og bruk, kan frå 2019 til og med 
2024 vedta å skriva ut skatt på eit særskild fastsett grunnlag. Grunnlaget er differansen mellom ny takst 
for objekta frå 2019 og skattegrunnlaget i 2018: Det vert skrive ut skatt på det særskilde 
skattegrunnlaget som skal vere lik to sjuandedel av differansen mellom eigedomsskattegrunnlaget i 
2018 og 2019, I 2023. (overgangsregel til eigedomsskattelova §§ 3 og 4 første ledd første pkt). 

c. Skattesatsen vert sett til 3,2 ‰ av takstverdet for bustader og fritidseigedomar. Skattesatsen vert 
sett til 3,4 ‰ av takstverdet for næringseigedom og ubebygd grunneigedom. 

Skattesatsen på det særskilde grunnlaget vert sett til 3,7‰ 

d. I medhald av eigedomsskattelova § 7a og b gir kommunestyret fritak for eigedomsskatt for 2023 til 
eigedomar tilhøyrande stiftingar eller institusjonar som tek sikte på å gagne ein kommune, eit fylke eller 
Staten og eigedomar av historisk verde. Dei eigedommane som etter eigedomsskattelova § 7 har fått 
fritak i tidlegare år får fritak for eigedomsskatt i 2023. 

e. Ved utskriving av skatt på bustadeigedommar nyttar kommunen skatteetaten sitt formuesgrunnlag 
for dei bustader kor dette er berekna (eigedomsskattelova 8 C-1) 



 

 

f. Det vert innført nye takstar som følgje av almen taksering gjennomført i 2022 med verknad frå 2023 
på alle eigedommar som ikkje er omfatta av skatteetaten sitt formuesgrunnlag. 

g. Ved utskriving av eigedomsskatt nyttar kommunen tidlegare vedtekne skattevedtekter. 

h. Eigedomsskatten skal betalast i 4 terminar. 

5. Kommunestyret vedtek å ta opp inntil kr 20 000 000 i startlån til vidare utlån. Lånet er innarbeida i 
investeringsbudsjettet for 2023. Kommunedirektøren får fullmakt til å ta opp lånet i Husbanken. 

6. Kommunestyret vedtek å ta opp inntil kr 44 692 000 i lån til investeringar i bygg, anlegg og utstyr Jfr. 
Kommunelova §14-15. Lånet inngår i kommunen si samla låneportefølje. 

Lånegjelda skal nedbetalast med minimumsavdrag, jfr kommunelova § 14-18. 

Kommunedirektøren får fullmakt til å ta opp lån, jfr. kommunen sitt finansreglementet. 

Kommunestyret vedtek at låneporteføljen til kommunen, og alle lån i porteføljen kan refinansierast i 
budsjettåret. 

Kommunedirektøren står fritt til å betale budsjetterte avdrag på dei lån han finn føremålstenleg, 
uavhengig av opphavleg vedtak. 

7. Kommunedirektøren får fullmakt til å fordele lønnsreserven I samsvar med resultatet av 
lønnsforhandlingane for 2023. 

Kommunedirektør får fullmakt til å endra driftsbudsjettet mellom rammeområda der endringane er av 
budsjett-teknisk og ikkje-prinsipiell karakter. 

Kommunedirektøren får fullmakt til å fordele avsette ikkje fordelte utgifter til flyktningeføremål på 
aktuelle tenesteområde. 

8. Kommunestyret vedtek kommunalt tilskot med kr 1 327 000 til Bømlo kulturhus KF. 

9. Kommunestyret vedtek å ta opp trekkrett/kassakreditt i Sparebanken1 SR-bank med ei ramme på 
inntil 50 mill. kr. Rådmannen får fullmakt til å disponere trekkretten. 

 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 12.12.2022  
 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne (RMNF) har følgande uttale til Økonomiplan 2023-
2026. 

Innleiing: 
Som politikar er det nok ikkje enkelt å ta stilling til alle postar i eit stort budsjett, derfor meinar RMNF at 
det er viktig å få fram nokre av punkta, som dei fleste av Dykk ikkje har så god kjennskap til, eller har 
fått nok informasjon om til å ta stilling til. 
Ofte så tar store budsjettkutt som skulenedlegging og andre store kutt mykje at tida til ein politikar, 



 

 

men det er også viktig å sjå på dei mindre sakene som går ut over dei «svakaste» i samfunnet. 
RMNF ser og at kommande HSO-plan og budsjett i stor grad ikkje samsvarar. HSO-plan tar for seg f.eks. 
mykje om førebyggjande innsats, mens ein i budsjettet ikkje finn plass til slike tiltak. Kommunen og 
organisasjonar samabeidar og brukar mykje tid/ressursar på slike planar. 

  

Helse, sosial og omsorg: 
Styrking i ressurs for ergo- og fysioterapeutar, som Kommunedirektøren ikkje har klart å finne plass til i 
budsjett: 
Avvik og tenestemangel: 
• Ergo- og fysioterapeut tenestene i Bømlo kommune er i dag underbemanna, ein greier ikkje å levere 
god nok teneste, og har for mange avvik som også Kommunedirektøren påpeikte i sin orientering, i 
kommunestyre 7. november. 
• Bømlo kommune har ikkje eit logoped tilbod til ungdommar/vaksne over 16 år, denne tenesta er 
tiltenkt ergoterapeutar, som i dag er underbemanna, og det er mange som ikkje får denne tenesta pga. 
av dette. 
• Ergo- og fysioterapeutar som går ut i permisjon, blir ikkje erstatta med vikar, og brukarar står utan 
tilbod. 
• Kommunikasjon mellom NAV Bustad hjelpemiddel, og Ergo- og fysioterapeut tenestene er dårleg. 
• Ein får ikkje gitt tilstrekkeleg oppfylging for personale/assistentar til brukarar i ungdom og 
vidaregåande skule. 
• Dei fleste avvik er pga. mangel på terapeutar. 
  

HSO-planen tar for seg førebyggjande innsats, noko som Ergo- og fysioterapeut og logoped tenestene i 
hovudsak går ut på. Dersom ein ikkje finn budsjett til førebygging her, vil brukarane som treng desse 
tenestene no, bli tyngre og behovet for bistand vil bli tyngre over tid. 
  

Forslag til endring: 
RMNF ber politikarane å prioritere styrking av ergo- og fysioterapeut tenestene. 

 

Oppvekst, kultur og idrett: 
Styrking av avlastingstilbodet til barn/unge, som Kommunedirektøren ikkje har klart å finne plass til i 
budsjett: 
Avlastningsbustaden for barn/unge, har eit fantastisk tilbod, med stor trivsel blant brukarar og tilsette. 
Eit slik tilbod er og førebyggjande innsats for brukarar som etter kvart skal over i egen bustad, og for at 
pårørande skal få betre kapasitet, og tid til å ta vare på familien, og at pårørande har energi og 
kapasitet til å fungere i arbeidslivet. 
• Nokre familiar med store behov står i dag utan avlastingstilbod, og ein ynskjer å gi eit tilbod til desse 
også, men ein har i dag ikkje kapasitet til å ta i mot pga. mangel på tilsette, eller at det ikkje full utnytta 
100% stillingar. 
  



 

 

Forslag til endring: 
RMNF ber politikarane å prioritere styrking av avlastingstilbodet. 
  

  

Behandlinger: 

Inge Reidar Kallevåg (H) la fram eit alternativt budesjett på vegne av Høgre. Venstre, Fremskrittspartiet, 
Senterpartiet og  Konservativt slik: 

Årsbudsjett 2023- Økonomiplan 2023-2026. 
1. Kommunestyret vedtek årsbudsjett 2023 og økonomiplan for åra 2023 – 2026 slik det ligg 
føre med desse endringane: 
•    Drift av Folderøy og Hillestveit skular vert vidareført i tråd med nyleg vedteken skulebruksplan. 
•    Drift av Bømlo Sjukeheim og heimetenestene vert vidareført som i dag ( ingen flytting av 
sjukeheimsplasser til BBH) 
•    Nivå på eigedomskatten i 2022 vert vidareført i 2023. 
•    Ordninga med fritidskort vert vidareført 
•    Ordninga med støtte til landskapsrydding vert vidareført 
•    Ekstra driftstilskot til Moster Amfi i 2022 vert vidareført med 500 tusen i 2023. 
•    Tilbodet i kulturskulen vert vidareført som i  2022. 
•    Inntekter til kulturskulen vert auka med 160 tusen 
•    Tilskot til frivillige lag og organisasjonar vert auka med 100 tusen. 
•    Det vert gjennomført eit generelt ned trekk av driftsnivået med 2,4 mill. der dette ikkje skal føra til 
strukturelle endringar av drifta, jamfør punkt 9 i dette vedtak. 
•    Netto inntekter frå personskatten ( skatt/ utjamning) vert auka frå 412,72 mill. til 422,22 mill. 
(+2,3%) 
•    Det vert på investeringsbudsjettet sett av 8 mill. til oppgradering av Moster Amfi fordelt over 
budsjettåra 2023 og 2024. Midlane skal gå til del finansiering av nødvendige oppgraderingar av 
anlegget, jamfør styret i Moster kyrkjehistoriske senter AS sine planar. Avsetninga vert finansiert ved 
bruk av midlar frå disposisjonsfondet. 



 

 

 

 
  
 
2.  Kommunestyret ber om eiga sak med tanke på BKE sin rolle når det gjeld kommunen sin 
bygningsmasse.  I dette skal og framtidig drift og vedlikehald drøftast med tanke på ei mest mogleg 
effektiv og rasjonell utnytting av ressursar. 
3. Kommunestyret ber om at det vert utarbeida retningslinjer for privat energiproduksjon (t.d. 
vindmøller i eigen hage/på tak) som gir ein føreseieleg  og forenkla søknadsprosess. 
4. Kommunestyret ber om politisk sak der fordeling av flyktningar og asylsøkarar vert betre fordelt 
rundt omkring i kommunen og i lokalsentra. 
5. I arbeidet med HSO plan ber kommunestyret om at det vert det jobba vidare med eit helsetilbod som 
skal vere berekraftig med tanke på å rekruttere kompetanse, samt god definisjon på kva omgrepet 
Omsorg+ skal innebere. 
6. Kommunestyret viser til sitt vedtak i budsjett for 2022 om tilsetting av ein klima/ miljø rådgivar og 
der det og blei sett av oppstartsmidlar med kr. 350 tusen til dette formålet. Kommunestyret legg til 
grunn at desse oppstartsmidlane står ubrukt og kan derfor nyttast i 2023. Område innan klima vil 
framover vere eit nasjonalt satsingsområde. Store deler av denne stillinga kan og finansierast med 
prosjektmidlar som til vera tilgjengeleg frå staten si side.  
7. Kommunestyret viser elles til sitt budsjett vedtak i 2022 om: 



 

 

  

 

 
og legg til grunn at desse avsetnadane vil bli ivaretatt i kommunedirektøren sitt rekneskap for 2022 og 
forslag til budsjett for 2023. 
8. Kommunestyret viser og til same budsjett vedtak der ein bad om ei vurdering av gjenbruk i staden for 
riving av BUS bygningen og der arbeidet skulle vera avslutta innan utgangen av Q2-22.Me er no snart 
ferdig med Q4-22 og er skuffa over framdrifta og at det er lite nytt om denne saka. 
9. Kommunestyret ynskjer ein brei gjennomgang av kommunen sitt driftsnivå og ber om at det i 2023 
vert sett ned ei arbeidsgruppe med medlemmer administrasjon, tilsette, fagforeining og folkevalde som 
systematisk går gjennom drifta med tanke på om det er synergiar å hente ut, stillingar som kan fases ut 
osv. Det er viktig at arbeidet blir gjennomført med tanke på at skolestruktur og andre tilbod i 
delsenterane skal bestå eller styrkes. 
10. Kommunestyret vil peika på at avsett tid til politisk behandling og innstilling av budsjett har i år vore 
for knapp. Kommunestyret ber derfor om at det til neste budsjett behandling hausten 2023 vert sikra at 
det som eit minimum vert sett av 4 veker behandlingstid mellom offentleggjering av 
kommunedirektøren sitt forslag og til formannskapet si behandling og innstilling. 

  

Torunn Laurhammer (AP) la fram eit nytt endringsframlegg slik: 

Me støttar kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak med følgande endringar og tillegg: 

1.    Kommunestyret opprettheld vedtaket i skulebruksplanen og gjer ikkje endringar i skulestrukturen i 
denne saka. 
2.    Kommunestyret vil ha eit tilbod på Nyving 5 dagar i veka og sjå på korleis dette tilbodet i samarbeid 
med brukarane kan vidareutviklast. 
3.    Kommunestyret vil ikkje gjera endringar i tilbodet i Kulturskulen. 
4.    Kommunestyret vil at arbeidet med ny skule på Våge skal framskundast. Arbeidet skal sjåast i 
samanheng med planane for fleirbrukshall, men skulebygget skal prioriterast først. Det må setjast av 1 
mill. på investeringsbudsjettet i 2023 til planlegging og 20 mill. 2024 til oppstart. 
5.    Kommunestyret vil at meirkostnaden til drift som er utover kommunedirektøren sitt framlegg skal 
finansierast ved auke i eigedomsskatt. 
6.    Kommunestyret bed administrasjonen jobba vidare med grep som tilpassar grunndrifta til dei 
rammeoverføringane kommunen får, slik at me kan  få til ei ansvarleg budsjettering etter føringane i 
kommunelova framover. 
  

  

Unni Seim (SV) la fram eit nytt endringsframlegg slik: 



 

 

Budsjett 2023 –  Økonomiplan 2023- 2026.  

PKT 4  c. –     Eigedomsskatt 
         
Skattesatsen vert sett til 3.5%o av taksverdet for bustader og fritidseigedomar. Skattesatsen 
vert sett til 3,7%o av takstverdet på næringseigedom og ubebygd grunneigedom    . 
Skattesatsen på det særskilde grunnlaget vert sett til 3.7% 

ekstra pkt 

9)         Auka skatteinngang i høve budsjett med 0.5% 

10)        Vidareføra vedteken skulebruksplan og oppretthalde Folderøy skule og  ungdomstrinnet ved 
Hillestvedt skule. 

11)        HSO Langevåg – oppretthalde tilbodet om sjukeheimsplassar på Langevåg 

12)        Rehabilitering: Få på plass eit  kommunalt logopedtilbod til vaksne (i samarbeid med Bømlo PPT 
. 

13)         Nyving –  tilbod om 5 dagar pr veke.   

13)        Behalda stillingane ved Bømlo Kulturskule. 

14)        Våge skule:  jfr. Vedtak i kommunestyret 20.06.22.  Samarbeidet med bygda må  fortsetja med 
tanke på å komme fram til ei god løysing for skulen og bygda.  Våge skule flyttast fram i økonomiplanen 
frå 2026 til 2024. 

 
  

Votering: 

Det vart først røysta over framlegget frå Unni Seim (SV), 

Framlegget vart med tre røyset ikkje vedteke. (1 SV, MDG, 1 AP) 

Deretter over framlegget frå Torunn Laurhammer (AP). Framlegget vart med sju røyset ikkje vedteke. (5 
AP, 1SV, MDG). 

Over framlegget frå Inge Reidar Kallevåg (H) på vegne av Høgre Venstre, Fremskrittspartiet, 
Senterpartiet og  Konservativt vart det røysta punktvis slik: 

Punkt 1: vedteke mot sju røyster. (5 AP, 1 SV, 1 MDG) 

Punkt 2: samrøystes vedteke. 

Punkt 3: samrøystes vedteke. 

punkt 4: samrøystes vedteke 

Punkt 5: samrøystes vedteke 



 

 

Punkt 6: vedteke mot fem røyster. ( 5 AP) 

Punkt 7: vedteke mot fem røyster. (5 AP) 

Punkt 8: vedteke mot seks røyster. (5 AP, 1 KRF) 

Punkt 9: vedteke mot fem røyster. (5AP) 

Punkt 10: samrøystes vedteke. 

  

 

Vedtak: 

Kommunestyret gjorde slikt vedtak: 

 

Årsbudsjett 2023- Økonomiplan 2023-2026. 

 1. Kommunestyret vedtek årsbudsjett 2023 og økonomiplan for åra 2024 – 2026 slik det ligg føre/med 
desse endringane: 

 
2. Kommunestyret vedtek i samsvar med innstilling frå kontrollutvalet følgjande budsjettramme for 
kontroll og tilsyn i kommunen: kr 1 278 000. 

 
3. Inntekts -og formuesskatt for 2023 vert utlikna etter dei satsane som Stortinget bestemmer. 

 
4. Kommunestyret vedtek følgjande eigedomsskattevedtak: 
a. I medhald av eigedomsskattelova §§ 2 og 3 bokstav a) skal følgjande utskrivingsalternativ for 
eigedomsskatt nyttast for skatteåret 2023: Eigedomsskatt på faste eigedomar i heile kommunen. 
b. Kommunar som til og med år 2018 skreiv ut skatt på kategorien verk og bruk, kan frå 2019 til og med 
2024 vedta å skriva ut skatt på eit særskild fastsett grunnlag. Grunnlaget er differansen mellom ny takst 
for objekta frå 2019 og skattegrunnlaget i 2018: Det vert skrive ut skatt på det særskilde 
skattegrunnlaget som skal vere lik to sjuandedel av differansen mellom eigedomsskattegrunnlaget i 
2018 og 2019, I 2023. (overgangsregel til eigedomsskattelova §§ 3 og 4 første ledd første pkt). 
c. Skattesatsen vert sett til 2,9 ‰ av takstverdet for bustader og fritidseigedomar. Skattesatsen vert 
sett til 3,1‰ av takstverdet for næringseigedom og ubebygd grunneigedom. 
Skattesatsen på det særskilde grunnlaget vert sett til 3,4‰ 
d. I medhald av eigedomsskattelova § 7a og b gir kommunestyret fritak for eigedomsskatt for 2023 til 
eigedomar tilhøyrande stiftingar eller institusjonar som tek sikte på å gagne ein kommune, eit fylke eller 
Staten og eigedomar av historisk verde. Dei eigedommane som etter eigedomsskattelova § 7 har fått 
fritak i tidlegare år får fritak for eigedomsskatt i 2023. 
e. Ved utskriving av skatt på bustadeigedommar nyttar kommunen skatteetaten sitt formuesgrunnlag 
for dei bustader kor dette er berekna (eigedomsskattelova 8 C-1) 



 

 

f. Det vert innført nye takstar som følgje av almen taksering gjennomført i 2022 med verknad frå 2023 
på alle eigedommar som ikkje er omfatta av skatteetaten sitt formuesgrunnlag. 
g. Ved utskriving av eigedomsskatt nyttar kommunen tidlegare vedtekne skattevedtekter. 
h. Eigedomsskatten skal betalast i 4 terminar. 

 
5. Kommunestyret vedtek å ta opp inntil kr 20 000 000 i startlån til vidare utlån. Lånet er innarbeida i 
investeringsbudsjettet for 2023. Kommunedirektøren får fullmakt til å ta opp lånet i Husbanken. 

 
6. Kommunestyret vedtek å ta opp inntil kr 44 692 000 i lån til investeringar i bygg, anlegg og utstyr Jfr. 
Kommunelova §14-15. Lånet inngår i kommunen si samla låneportefølje. 
Lånegjelda skal nedbetalast med minimumsavdrag, jfr kommunelova § 14-18. 
Kommunedirektøren får fullmakt til å ta opp lån, jfr. kommunen sitt finansreglementet. 
Kommunestyret vedtek at låneporteføljen til kommunen, og alle lån i porteføljen kan refinansierast i 
budsjettåret. 
Kommunedirektøren står fritt til å betale budsjetterte avdrag på dei lån han finn føremålstenleg, 
uavhengig av opphavleg vedtak. 

 
7. Kommunedirektøren får fullmakt til å fordele lønnsreserven I samsvar med resultatet av 
lønnsforhandlingane for 2023. 
Kommunedirektør får fullmakt til å endra driftsbudsjettet mellom rammeområda der endringane er av 
budsjett-teknisk og ikkje-prinsipiell karakter. 
Kommunedirektøren får fullmakt til å fordele avsette ikkje fordelte utgifter til flyktningeføremål på 
aktuelle tenesteområde. 

 
8. Kommunestyret vedtek kommunalt tilskot med kr 1 327 000 til Bømlo kulturhus KF. 

 
9. Kommunestyret vedtek å ta opp trekkrett/kassakreditt i Sparebanken1 SR-bank med ei ramme på 
inntil 50 mill. kr. Rådmannen får fullmakt til å disponere trekkretten. 

 

Nye punkt i møte: 
1. Kommunestyret vedtek årsbudsjett 2023 og økonomiplan for åra 2023 – 2026 slik det ligg 
føre med desse endringane: 

 
•    Drift av Folderøy og Hillestveit skular vert vidareført i tråd med nyleg vedteken skulebruksplan. 
•    Drift av Bømlo Sjukeheim og heimetenestene vert vidareført som i dag (ingen flytting av 
sjukeheimsplasser til BBH) 
•    Nivå på eigedomskatten i 2022 vert vidareført i 2023. 
•    Ordninga med fritidskort vert vidareført 
•    Ordninga med støtte til landskapsrydding vert vidareført 
•    Ekstra driftstilskot til Moster Amfi i 2022 vert vidareført med 500 tusen i 2023. 
•    Tilbodet i kulturskulen vert vidareført som i  2022. 



 

 

•    Inntekter til kulturskulen vert auka med 160 tusen 
•    Tilskot til frivillige lag og organisasjonar vert auka med 100 tusen. 
•    Det vert gjennomført eit generelt ned trekk av driftsnivået med 2,4 mill. der dette ikkje skal føra til 
strukturelle endringar av drifta, jamfør punkt 9 i dette vedtak. 
•    Netto inntekter frå personskatten (skatt/ utjamning) vert auka frå 412,72 mill. til 422,22 mill. 
(+2,3%) 
•    Det vert på investeringsbudsjettet sett av 8 mill. til oppgradering av Moster Amfi fordelt over 
budsjettåra 2023 og 2024. Midlane skal gå til del finansiering av nødvendige oppgraderingar av 
anlegget, jamfør styret i Moster kyrkjehistoriske senter AS sine planar. Avsetninga vert finansiert ved 
bruk av midlar frå disposisjonsfondet. 

 

  

2.  Kommunestyret ber om eiga sak med tanke på BKE sin rolle når det gjeld kommunen sin 
bygningsmasse.  I dette skal og framtidig drift og vedlikehald drøftast med tanke på ei mest mogleg 
effektiv og rasjonell utnytting av ressursar. 
3. Kommunestyret ber om at det vert utarbeida retningslinjer for privat energiproduksjon (t.d. 
vindmøller i eigen hage/på tak) som gir ein føreseieleg  og forenkla søknadsprosess. 
4. Kommunestyret ber om politisk sak der fordeling av flyktningar og asylsøkarar vert betre fordelt 



 

 

rundt omkring i kommunen og i lokalsentra. 
5. I arbeidet med HSO plan ber kommunestyret om at det vert det jobba vidare med eit helsetilbod som 
skal vere berekraftig med tanke på å rekruttere kompetanse, samt god definisjon på kva omgrepet 
Omsorg+ skal innebere. 
6. Kommunestyret viser til sitt vedtak i budsjett for 2022 om tilsetting av ein klima/ miljø rådgivar og 
der det og blei sett av oppstartsmidlar med kr. 350 tusen til dette formålet. Kommunestyret legg til 
grunn at desse oppstartsmidlane står ubrukt og kan derfor nyttast i 2023. Område innan klima vil 
framover vere eit nasjonalt satsingsområde. Store deler av denne stillinga kan og finansierast med 
prosjektmidlar som til vera tilgjengeleg frå staten si side.  
7. Kommunestyret viser elles til sitt budsjett vedtak i 2022 om: 

 
  
og legg til grunn at desse avsetnadane vil bli ivaretatt i kommunedirektøren sitt rekneskap for 2022 og 
forslag til budsjett for 2023. 
8. Kommunestyret viser og til same budsjett vedtak der ein bad om ei vurdering av gjenbruk i staden for 
riving av BUS bygningen og der arbeidet skulle vera avslutta innan utgangen av Q2-22.Me er no snart 
ferdig med Q4-22 og er skuffa over framdrifta og at det er lite nytt om denne saka. 
9. Kommunestyret ynskjer ein brei gjennomgang av kommunen sitt driftsnivå og ber om at det i 2023 
vert sett ned ei arbeidsgruppe med medlemmer administrasjon, tilsette, fagforeining og folkevalde som 
systematisk går gjennom drifta med tanke på om det er synergiar å hente ut, stillingar som kan fases ut 
osv. Det er viktig at arbeidet blir gjennomført med tanke på at skolestruktur og andre tilbod i 
delsenterane skal bestå eller styrkes. 
10. Kommunestyret vil peika på at avsett tid til politisk behandling og innstilling av budsjett har i år vore 
for knapp. Kommunestyret ber derfor om at det til neste budsjett behandling hausten 2023 vert sikra at 
det som eit minimum vert sett av 4 veker behandlingstid mellom offentleggjering av 
kommunedirektøren sitt forslag og til formannskapet si behandling og innstilling. 
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Anne T. Johannessen (FRP) stilte følgjande spørsmål: 

Gratis kjernetid på SFO 



 

 

Korleis vert dette finansiert og korleis organiserer ein det meirforbruket av personalet som ein må ha 
for å opprettholde eit godt tilbod? 

Kor mange har ein bemanna med totalt i kommunen for å dekke det at ein no har fått fleire unger inn? 

Dekker staten alt dette meirforbruket som kommunen har fått ved innføringa av det vedtekne 
budsjettet? 

 

Svar i neste møte. 

  

Frode Urang (FRP) stilte følgjande spørsmål: 

Er det mulig å sjå på løysingar ved mangel på legekontor ved at ein benyttar allerede leigde kontor heile 
veka på Langevåg og Moster? 

  

Frode Urang (FRP) stilte følgjande spørsmål: 

Nedstenging av basseng ved Hillestveit skule. 

Kor stor innsparing på driftsutgifter er det ved å stenge ned bassenget ved Hillestveit skule? 

Kor store ekstrautgifter er det å sende elevene til Bømlo symjehall, herunder 

-Buss/transport? 

-ekstra personale? 

Blei det vurdert om det var mulig å gjennomføre symjeopplæring på Hillestveit i ein intensiv periode 
kontra nedstenging av bassenget? 

Kva tiltak blir sett inn for å ta igjen tapte undervisningstimer i andre fag? 

Svar i neste møte. 

  

 

Framlegg til høyringsuttale frå Bømlo kommune vedk. grunnrenteskatten var sendt ut til 
kommunestyret i forkant av møtet. 

Ordføraren bad om godkjenning frå kommunestyret til å sende følgjande uttale: 

  

Regjeringa sitt framlegg til Grunnrenteskatt av 28.09.2022 



 

 

Framlegg til høyringsuttale frå Bømlo kommune 

1. Bømlo kommunestyre går imot innføring av grunnrenteskatt for havbruksnæringa slik den ligg 
føre. Det må utførast ei  konsekvensvurdering som vurderer det lokale skattetrykket for 
havbruksnæringa. Vidare må det føretakast ei konsekvensvurdering av det auka skattetrykket 
på havbruksnæringa  vil ha å seie for andre næringar i lokalsamfunna langs kysten.  

2. Eventuelle endringar i skattesystemet for havbruksnæringa skal ikkje innførast før tidlegast i 
2024. 

3. Bømlo kommune meiner at ein større del av skatten frå havbruksnæringa bør gå direkte til 
vertskommunane og -fylkeskommunane, slik at det blir meir attraktivt å legge til rette for 
havbruksnæringa og at verdiane i stor grad kjem tilbake til dei områda der dei blir skapt. Vi vil 
foreslå at maksimum 20 % går til staten (slik det var tidlegare i Havbruksfondet)  og ein større 
del av kommunedelen (t.d. 75%) må gå til vertskommunane og -fylkeskommunane for 
havbruksnæringa. 

4. Bømlo kommune meiner at faktisk pris bør ligge til grunn for fastsetjiinga av grunnrenta for 
laks, aure og regnbogeaure.  

5. Bømlo kommune meiner at botnfrådraget på både 4 000 og 5 000 tonn er alt for lite, og meiner 
dette må aukast vesentleg for å oppnå målet om å skjerme dei minste oppdretterane frå 
grunnrenteskatten. Grunnrenteskatten med dagens forslag vil slå inn ved rundt 1830 MTB og 
dermed        omfatte  ein langt større del av anlegga enn det regjeringa hevdar. 

6. Bømlo kommune meiner at det må vere mogleg å trekke frå faktiske kostnader knytt til 
investeringar i andre deler av verdikjeda, og ikkje berre investeringar som vert gjort i sjøfasen 

7. Bømlo kommune syner til uttale frå Nettverk for fjord og kystkommuner (NFKK) som 
kommunen  stiller seg fullt ut bak.  

 
Unni Seim (SV) la fram ein alternativ uttale slik: 

Regjeringa sitt framlegg til Grunnrenteskatt av 28.09.2022 
Alternativ framlegg frå Bømlo SV: 

 
Framlegg til høyringsuttale frå Bømlo kommune 

1. Bømlo kommune er positiv til ein grunnrenteskatt på havbruk, som kompensasjon for bruk av 
fellesareal i sjø.Grunnrenteskatt er alt godt utgreid gjennom Ultveit-Moe- utvalet sin rapport frå 
2019, der  det vart  rådd til å innføra ei grunnrenteskatt på havbruk. 

2. Den endelege utforminga av grunnrenteskatten bør skje i dialog med næringa. 

  

Eli Tverrborgvik (MDG) la fram eit alternativt framlegg til uttale slik: 

1. Bømlo kommune støttar ei innføring av grunnrenteskatt for havbruksnæringa.  



 

 

2. Bømlo kommune meiner at ein større del av skatten frå havbruksnæringa bør gå direkte til 
vertskommunane og fylkeskommunane, slik at det blir meit attraktivt å legge til rette for 
havbruksnæringa og at verdiane kjem tilbake til dei områda der det er skapt. Me foreslår eit 
maksimun på 20 % går til staten (slik det var tidlegare i havbruksfondet) og ein større del av 
kommunedelen (t.d. 75 %) må gå til vertskommunane og fylkeskommunane  må gå til 
vertskommunane for havbruksnæringa.  

3. Bømlo kommune føreslår  å utgreia korleis grunnrenteskatten  for havbruk kan innrettast på ein 
måte som gir både oppdrettarane og kommunar incentiv til bruk av utsleppsfri teknologi ved at 
konvensjonelle anlegg betaler ei høg avgift direkte til staten, medan utsleppsfrie anlegg med 
høg dyrevelferd betaler ei lågare avgift som går til kommunane.  

  

Votering: 

Det vart røysta over framlegga kvar for seg. 

Framlegget frå Unni Seim (SV) vart med to røyster ikkje vedteke. (1 SV, 1 MDG) 

Framlegget frå Eli Tverrborgvik (MDG) vart med to røyster ikkje vedteke.  (1 SV, 1 MDG) 

  

Framlegge frå ordføraren vart mot to røyster vedteke. (1 SV, 1 MDG) 

Kommunestyret gjorde mot to røyster vedtak om å sende høyringsuttale til grunnrenteskatt på 
havbruksnærnig slik: 

1. Bømlo kommunestyre går imot innføring av grunnrenteskatt for havbruksnæringa slik den ligg 
føre. Det må utførast ei  konsekvensvurdering som vurderer det lokale skattetrykket for 
havbruksnæringa. Vidare må det føretakast ei konsekvensvurdering av det auka skattetrykket 
på havbruksnæringa vil ha å seie for andre næringar i lokalsamfunna langs kysten.  

2. Eventuelle endringar i skattesystemet for havbruksnæringa skal ikkje innførast før tidlegast i 
2024. 

3. Bømlo kommune meiner at ein større del av skatten frå havbruksnæringa bør gå direkte til 
vertskommunane og -fylkeskommunane, slik at det blir meir attraktivt å legge til rette for 
havbruksnæringa og at verdiane i stor grad kjem tilbake til dei områda der dei blir skapt. Vi vil 
foreslå at maksimum 20 % går til staten (slik det var tidlegare i Havbruksfondet)  og ein større 
del av kommunedelen (t.d. 75%) må gå til vertskommunane og -fylkeskommunane for 
havbruksnæringa. 

4. Bømlo kommune meiner at faktisk pris bør ligge til grunn for fastsetjiinga av grunnrenta for 
laks, aure og regnbogeaure.  

5. Bømlo kommune meiner at botnfrådraget på både 4 000 og 5 000 tonn er alt for lite, og meiner 
dette må aukast vesentleg for å oppnå målet om å skjerme dei minste oppdretterane frå 



 

 

grunnrenteskatten. Grunnrenteskatten med dagens forslag vil slå inn ved rundt 1830 MTB og 
dermed omfatte ein langt større del av anlegga enn det regjeringa hevdar. 

6. Bømlo kommune meiner at det må vere mogleg å trekke frå faktiske kostnader knytt til 
investeringar i andre deler av verdikjeda, og ikkje berre investeringar som vert gjort i sjøfasen 

7. Bømlo kommune syner til uttale frå Nettverk for fjord og kystkommuner (NFKK) som 
kommunen  stiller seg fullt ut bak.  
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